

外勞母國健康檢查醫院申請程序及廢止基準

中華民國 95 年 8 月 30 日署授疾字第 0950000663 號函頒

- 一、為簡化外勞母國健檢醫院申請規定，自 94 年 9 月 1 日起，外勞母國醫院如檢具該國政府衛生及勞工主管單位評鑑核准可進行勞工健康檢查相關證明，並經由我國駐外單位認證文件屬實，透過駐外單位向本署提出申請者，即可進行該國勞工輸入我國前之健檢業務。
- 二、本措施實施後，本署將定期審查國外健檢醫院之不合格率，並訂定廢止基準如下：
 - (一) 每季檢查人數達 100 人以上，而其入境後經我國國內指定醫院檢查結果，不合格率達 2% 以上。
 - (二) 每季檢查人數未達 100 人，而其入境後經我國國內指定醫院檢查結果，不合格人數達 2 人以上。
 - (三) 每季檢查人數未達 10 人，而其入境後經我國國內指定醫院檢查結果，不合格人數達 1 人以上。
 - (四) 經我國政府相關單位確認該院有開具不實健檢報告或健檢作業有不法之情事發生者。
- 三、經本署認可之外勞母國健檢醫院有前點各款之一情形而遭廢止資格者，一年內不得辦理該國勞工輸入我國前之健檢業務。期限屆滿後須重新提出申請，經本署審查通過後，始得恢復資格。

Approval Procedures and Revocation Criteria for Hospitals Conducting Health Check for Taiwan-bound Workers

1. To simplify application procedures for hospitals intending to acquire the qualification to conduct physical examination for Taiwan-bound workers, starting from September 1st, 2005, they may obtain the qualification as long as they get the accreditation from both their country's Departments of Health and Labor and have their documents audited and approved by our Representative Office in their country and further reviewed by the Department of Health of their application.
2. When the new procedure takes effect, the Department of Health will review at regular intervals the positive rate of hospitals conducting physical examination for Taiwan-bound workers and set up the following revocation criteria:
 - (1) Hospitals conducting health check for more than 100 people every quarter and the positive rate is 2% and higher when those workers undergo physical check in our designated hospitals in Taiwan.
 - (2) Hospitals conducting health check for less than 100 people every quarter and the number of positive cases is 2 people and more when those workers undergo physical check in our designated hospitals in Taiwan.
 - (3) Hospitals conducting health check for less than 10 people every quarter and the number of positive cases is 1 person and more when those workers undergo physical check in our designated hospitals in Taiwan.
3. If hospitals approved by the Department of Health are revoked their qualification due to above-mentioned conditions, they are not allowed to conduct physical examination for Taiwan-bound workers within one year and need to submit application again once the one-year period expires. They may regain their qualification only with the approval from the Department of Health, Taiwan.